
Folketingets Sundhedsudvalg har den 18. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 148 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 148:
”Kan ministeren bekræfte, at andelen af patienter, der efterfølgende får erstat-
ning for forkert behandling og andre fejl, er større ved behandling på private 
hospitaler end på offentlige hospitaler og vil ministeren på den baggrund 
iværksætte en analyse, som kan undersøge, hvilke ekstra udgifter, der påføres 
det offentlige sygehusvæsen, på grund af fejlbehandlinger og komplikationer, 
der opstår ved behandling på de private sygehuse?

Svar:
Jeg kan bekræfte, at anerkendelsesprocenten i sager hos Patientforsikringen 
er højere for privathospitaler end for offentlige sygehuse. Om de mulige årsa-
ger hertil kan jeg henvise til de oplysninger, jeg gav til Folketingets Sundheds-
udvalg i forbindelse med Samråd AB den 24. marts 2010, jf. mit talepapir 
oversendt til Sundhedsudvalget den 9. april 2010. Jeg kan desuden henvise til 
Patientforsikringens årsberetning for 2009, der er offentligt tilgængelig på Pati-
entforsikringens hjemmeside.

På baggrund heraf finder jeg ikke grund til at iværksætte særskilte analyser på 
dette område.
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